
Zoals besproken op de gemeenteavond van wijk 1 van 2 april 2025 

----------------------- 

Gezamenlijke kanselboodschap  

(Voorgelezen door beide wijken op 5 november 2023) 

Gemeente, ik heb voor u een afkondiging die in de beide wijken zal worden voorgelezen. 

• Zoals u weet is er de afgelopen maanden veel nagedacht over de samenwerking tussen de beide wijken. Dat hebben we 

niet alleen gedaan met de wijkkerkenraden, maar ook met de classis Veluwe 

• Met dankbaarheid informeren wij u dat we gezamenlijke overeenstemming met elkaar hebben bereikt over een aantal 

zaken. Als belangrijkste uitkomst willen we herbevestigen dat de beide wijken één Hervormde gemeente willen zijn en 

blijven. 

• Hiervoor is het nodig dat wij in sommige bestuurlijke- en financiële zaken elkaar als wijken meer de ruimte geven en op 

sommige punten elkaar meer vrijlaten 

• Als eerste is dat de rol van de Algemene Kerkenraad. Deze zal worden beperkt zodat alles wat de wijk aangaat meer 

binnen de wijk worden besproken en besloten. 

• Als gevolg hiervan worden de wijkkerkenraden en diakenen verantwoordelijk voor de eigen commissies. Vanuit de 

wijkcommissies zullen we samen projecten vervolgen en opstarten als beide wijken dat willen. 

• De dubbele diensten vervallen, behalve op 1e Kerstdag (indien gewenst door één van de wijken), verder zullen de 

ochtenddiensten om en om plaatsvinden in de beide kerkgebouwen. 

• De wijken worden ook zelf verantwoordelijk voor het eigen levende geld (collecten, vrijwillige bijdragen, acties). 

• We blijven als beide wijken samen verantwoordelijk voor de predikanten, gebouwen, grond en het vermogen van de 

gemeente. 

Wij zijn dankbaar dat we het samen eens konden worden. We danken de Heere en bidden dat Hij onze gemeente zegent. 

 

 

 

 

 



Gezamenlijke kanselboodschap - uitgewerkt 

Gemeente, ik heb voor u een afkondiging die in de beide wijken zal worden voorgelezen. 

• Zoals u weet is er de afgelopen maanden veel nagedacht over de samenwerking tussen de beide wijken. Dat hebben we 

niet alleen gedaan met de wijkkerkenraden, maar ook met de classis Veluwe. 

• Met dankbaarheid informeren wij u dat we gezamenlijke overeenstemming met elkaar hebben bereikt over een aantal 

zaken. Als belangrijkste uitkomst willen we herbevestigen dat de beide wijken één Hervormde gemeente willen zijn en 

blijven. 

De kanselboodschap is het resultaat van maandenlange interactie tussen de wijken in de AK, colleges en met 

bovenplaatselijke organen zoals de classis, de visitatie en anderen. Jarenlang zijn een aantal onderwerpen de kern van de 

interactie tussen de wijken, de problemen die ontstonden en zaken die niet werden opgelost. Dit betreft onder andere de eigen 

identiteit van de beide wijkgemeenten, de financiële zaken, de bestuurlijke samenwerking (in de AK en colleges) en de 

problemen die ontstonden tussen de wijken. Eigenlijk spelen de problemen tussen de wijken al jarenlang. Het ontstaan van de 

beide wijken was hier een direct gevolg van.  

Wij constateerden samen dat we God dankbaar waren dat we overeenstemming hadden bereikt over moeilijke onderwerpen 

en op een voor ons beide aanvaardbare manier besluiten hadden genomen die de spanning tussen de wijken zou verminderen. 

Wij wilden geen ruziemodel in stand houden zonder oplossing te vinden voor de problemen.  

Beide wijken willen samen één gemeente blijven. Dit was de wens van beide wijken, die wat ons betreft door de meerderheid 

van de gemeente wordt ondersteund. Om samen één gemeente te blijven, is echter wel een aantal duurzame veranderingen 

nodig waardoor het samen één gemeente zijn in de praktijk uitvoerbaar blijft. Er zijn dus twee vragen die moeten worden 

beantwoord: kunnen en willen we (nog steeds) samen één gemeente zijn en blijven? 

• Hiervoor is het nodig dat wij in sommige bestuurlijke- en financiële zaken elkaar als wijken meer de ruimte geven en op 

sommige punten elkaar meer vrijlaten 

Om op een goede manier samen één gemeente in Oldebroek te kunnen blijven, moeten we accepteren dat veranderingen 

noodzakelijk zijn. Veranderingen zijn nooit gemakkelijk, maar wel nodig om samen verder te kunnen. Gelukkig biedt de 

kerkorde alle ruimte om dit mogelijk te maken. Door elkaar vrij te laten in de onderwerpen waarover wij het al jaren niet eens 

zijn (of kunnen worden), bieden we elkaar de ruimte om bepaalde onderwerpen en onderdelen van het gemeentezijn naar 

eigen inzicht in te richten of vorm te geven, zonder elkaar hierbij los te laten. De besluiten die wij samen hebben genomen in 

oktober 2023, en die wij ook samen hebben gecommuniceerd in de kanselboodschap, zijn wat ons betreft noodzakelijk. 

Minder kan Kerkordelijk niet, meer mag altijd, als we het daarover samen eens kunnen worden.  

 

 



• Als eerste is dat de rol van de Algemene Kerkenraad. Deze zal worden beperkt zodat alles wat de wijk aangaat meer 

binnen de wijk worden besproken en besloten.  

De AK is de plaats waar het gezamenlijke gesprek tussen de beide wijken wordt gevoerd. Dit was ook jarenlang de plaats 

waar veel problemen bestonden en niet werden opgelost. De laatste jaren was er minder conflict in de AK, maar werden de 

door beide wijken samen genomen besluiten niet consequent door de wijkkerkenraden of colleges geaccepteerd. Een unaniem 

genomen besluit door de AK om wijk 1 structureel meer  geld te geven voor pastoraat kon hierdoor bijvoorbeeld niet worden 

uitgevoerd.  

De kerkorde biedt wijken binnen één gemeente alle ruimte om zelf te besluiten welke verantwoordelijkheden de wijk aan de 

AK delegeert en welke men zelf uitvoert. In een brief van de classis worden twee modellen beschreven die hierop aansluiten.  

Wijk 1 wil alleen die taken en verantwoordelijkheden aan de AK delegeren die door de kerkorde worden verplicht. De AK 

krijgt dus een minimale (afgeslankte) rol in Oldebroek. Deze taken zijn voldoende om één gemeente te kunnen blijven en om 

goed te kunnen functioneren. De wijken kunnen niet worden verplicht om meer taken aan de AK toe te vertrouwen dan de 

kerkorde verplicht stelt. Hierdoor is het niet langer nodig om over zaken te spreken en besluiten te nemen die in het verleden 

al (herhaaldelijk) tot veel problemen en conflict hebben geleid.  

Zouden de beide wijken in de toekomst samen besluiten om weer meer taken bij de AK neer te leggen, dan blijft dat altijd 

mogelijk.  

• Als gevolg hiervan worden de wijkkerkenraden en diakenen verantwoordelijk voor de eigen commissies. Vanuit de 

wijkcommissies zullen we samen projecten vervolgen en opstarten als beide wijken dat willen. 

Vanwege de afgeslankte rol van de AK, die zich alleen bezighoudt met dat wat expliciet door de kerkorde wordt verplicht, 

worden de andere taken en verantwoordelijkheden neergelegd bij de wijkkerkenraden, die hier dan verantwoordelijk voor 

zijn.  Dit betreft ook de commissies die onder de AK vielen. Zij werden geraakt door de besluiten (dat deze zouden vallen 

onder de wijkkerkenraden) die de beide wijken samen hadden genomen. De gezamenlijke commissies die onder de AK en het 

college van diakenen vielen, vallen dus nu als wijkcommissies onder de verantwoordelijkheid van de wijkkerkenraden. Dit 

betreft de Zendingscommissie en de Commissie Samen Bouwen.  

In de praktijk zal de AK niet meer verantwoordelijk zijn voor commissies en hoeft zij hierover dus geen besluiten meer te 

nemen. Alleen bij de bespreking van de begrotingen van de gemeente zullen door de AK nog besluiten worden genomen die 

de hele gemeente, waaronder de commissies, raken. Hierdoor wordt de samenwerking door de beide wijken, als men dit 

wenst voort te zetten, niet belemmerd, maar enkel bestuurlijk veranderd.  

In de praktijk betekent dit dat de wijken zelf zullen besluiten welke projecten zij willen starten of uitvoeren. Dit kunnen 

projecten voor de zending, evangelisatie of diaconale projecten betreffen, maar ook projecten die door de Commissie Samen 

Bouwen worden uitgevoerd.  Hoe de wijkkerkenraad deze besluiten over projecten neemt, hangt af van de werkwijze van de 

wijkgemeente. Als de wijken graag samen willen werken bij deze projecten, kunnen zij dit voorstellen aan de andere wijk. 

Zouden beide wijken instemmen en het eens worden over een gezamenlijk project, dan kunnen gemeenteleden van beide 



wijken samen het project uitvoeren. Als één van de wijken dat niet wil, kan de andere wijk het project zelf uitvoeren. Er is 

geen beperking met betrekking tot de hoeveelheid projecten die samen uitgevoerd kunnen worden, mits beide 

wijkkerkenraden hier maar achter staan. De Commissie Samen Bouwen kan ervoor kiezen om als wijkcommissie verder te 

gaan, maar heeft ook de mogelijkheid om een eigen stichting te worden. De wijken kunnen dan in gesprek met deze stichting 

samen projecten vaststellen en gezamenlijke doelen nastreven.  

• De dubbele diensten vervallen, behalve op 1e Kerstdag (indien gewenst door één van de wijken), verder zullen de 

ochtenddiensten om en om plaatsvinden in de beide kerkgebouwen. 

Beide wijken maken op deze manier gebruik van beide gebouwen en ondersteunen zo samen de gebouwen en het gebruik 

ervan. Inmiddels hebben we de roosters al tot eind 2026 op deze manier ingevuld. 

• De wijken worden ook zelf verantwoordelijk voor het eigen levende geld (collecten, vrijwillige bijdragen, acties). 

• We blijven als beide wijken samen verantwoordelijk voor de predikanten, gebouwen, grond en het vermogen van de 

gemeente. 

De beide wijken blijven samen eigenaar van alle onroerende goederen: de kerken, pastorieën, andere gebouwen en 

pachtgronden. Het CvK, bestaande uit vertegenwoordigers van beide wijken, gaat door met het besturen van de onroerende 

zaken zoals zij altijd deden. Hierin komt dus geen verandering. 

De financiële reserve van de gemeente blijft onder het beheer van het CvK. Na wederzijds overleg en goedkeuring tussen de 

beide wijken, kan dit geld op gelijkwaardige manier worden gebruikt voor de hele gemeente. Hierin komt dus geen 

verandering. 

Alle legaten worden toegevoegd aan bovenstaande reserve en door het CvK beheerd. Hierin komt dus geen verandering. 

Het CvK blijft verantwoordelijk om ervoor te zorgen dat de solvabiliteit van de hele gemeente niet in gevaar komt en de 

Hervormde gemeente Oldebroek in staat blijft om voor beide wijken een eigen predikant (1 FTE) te beroepen. Hierin komt 

dus geen verandering. 

Wat de aanpassing in Oldebroek betreft, zal dit dus alleen gaan om het levende geld. Dit betreft alle vrijwillige bijdragen, 

collecten, het verjaardagsfonds, inkomsten uit het kerkblad, acties gehouden door de wijken, acties door de jeugd e.d. Al het 

levende geld zal worden beheerd door de eigen wijkraad van kerkrentmeesters en diakenen (conform de kerkorde). De wijken 

zullen gebruik maken van hun eigen bankrekeningen en verantwoordelijk zijn voor hun eigen inkomsten en uitgaven. Leden 

van de beide wijken hebben ook de mogelijkheid om beide wijken te ondersteunen als zij dit willen.  

De wijkraad van kerkrentmeesters en diakenen wordt enkel verantwoordelijk voor de financiële processen per wijk. Zij 

stellen jaarlijks een gedetailleerde begroting op per wijk. In deze begroting gaat men uit van het levende geld dat wordt 

ontvangen per wijk. De wijken mogen niet meer uitgeven dan zij hebben begroot en daadwerkelijk hebben ontvangen. Bij 

een tekort moeten de wijken aankloppen bij de eigen wijk om het gat te dichten. Ook zullen zij het eigen collecterooster 

vaststellen per wijk. Overleg en afstemming hierover tussen beide wijken blijft mogelijk. De eigen wijkraad beslist echter als 



de wijken er samen niet uitkomen. Deze wijkbegrotingen worden vervolgens jaarlijks samengevoegd tot één begroting die 

wordt goedgekeurd door de AK van de Hervormde gemeente, conform de eisen van de kerkorde en andere bepalingen.   

Hierdoor zullen de wijken volledig financieel onafhankelijk kunnen opereren. De eigen begroting stelt dan de gemeente in 

staat om diverse activiteiten (conform de eigen identiteit) te ontplooien die zij nodig achten voor de eigen wijk. Het is niet 

toegestaan dat de wijken een begroting goedkeuren die niet gedekt wordt door het levende geld van de specifieke wijk. Het 

blijft als wijk wel mogelijk om een beroep te doen op de centrale financiële reserve van de gemeente. Het CvK dient dan 

daarover, samen met de AK, gezamenlijk een beslissing te nemen. Uitgangspunten blijft gelijkwaardigheid van de beide 

wijken en het zich niet kunnen beroepen op een recht, voortspruitend uit het totaal aantal leden per wijkgemeente.  

Binnen de eigen wijkbegroting moet eerst voorziening worden gemaakt voor alle vaste kosten zoals het traktement van de 

predikant, het salaris van de kerkelijk werkers en anderen, de kosten van gebouwen en andere verplichtingen van de 

gemeente zoals verzekeringen, energiekosten enzovoort. De beide wijken zullen 50:50 verantwoordelijk zijn voor de kosten 

van de hervormde gemeente Oldebroek die niet worden geregeld binnen de eigen wijkbegroting.  

Wij zijn dankbaar dat we het samen eens konden worden. We danken de Heere en bidden dat Hij onze gemeente zegent. 

Wijk 1 staat (nog steeds) van harte achter deze kanselboodschap die we samen hebben voorgelezen en geïmplementeerd. Wat 

ons betreft biedt deze oplossing echter wel het enige en een noodzakelijk fundament voor het samen verder kunnen als één 

gemeente.  

 

 

 

 

 

 

 

 


